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Commissie 1 

Notulen                                                                     Zitting van 19 januari 2023 
 

 

 

 

Samenstelling: 

Aanwezig: 
De heer Paul Moelans, voorzitter; de heer Francis Stijnen, schepen; de heer Paul Van Miert, burgemeester; 
mevrouw Annemie Der Kinderen, raadslid; de heer Achraf El Yakhloufi, raadslid; de heer Peter Segers, raadslid; de 
heer Luc Debondt, raadslid; de heer Guy Van Litsenborg, raadslid; de heer Reccino Van Lommel, raadslid; de heer 
Peter Janssens, raadslid; de heer Bart Voordeckers, raadslid; mevrouw Pauline Ceusters; de heer Ludwig Nietvelt; 
de heer Yannick Glassée 
 
Zijn eveneens aanwezig: 
De heer Kurt Persegael; de heer Jan van Steenbergen 
 

Verontschuldigd: 
De heer Wout Schafraet, raadslid 
 
 
19 januari 2023 19:30 - De voorzitter opent de openbare zitting 
 

 
 

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering 
 
Notulen 
Het verslag van de vorige vergadering werd goedgekeurd. 
 
 

 
 

2. Toekomstvisie korpschef 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft de korpschef, Marleen Hellemans, met ondersteuning van de adjunct-korpschef, Jef 
Verheyen, toelichting bij dit punt. 
Reccino Van Lommel vraagt of de kandidaten voor de personeelsuitbreiding het proces politieschool al gelopen 
hebben. 
Marleen Hellemans antwoordt dat dit verloopt via interne mobiliteit, waarbij de kandidaten het proces politieschool al 
gelopen hebben. Er is een mogelijkheid tot externe werving maar dit heeft men nog niet moeten gebruiken. 
Reccino Van Lommel deelt mee dat motivatie zeer belangrijk is. Als men vaststelt dat er geen gevolg wordt gegeven 
aan interventies haalt dat de motivatie van het politiepersoneel naar beneden. 
Marleen Hellemans antwoordt dat er hard wordt ingezet op de kwaliteit van pv’s en dat er een goede kruisbestuiving 
is met het parket. Als er goede kwaliteit wordt aangeleverd, is het parket bereid om te vervolgen. 
Het klopt dat het voor wrevel zorgt dat sommige overtreders snel weer op straat staan, maar zij staan op de radar. 
Bij een volgende overtreding zal er snel geanticipeerd worden. 
Jef Verheyen voegt toe dat er in 2021 48 feiten van geweld tegen politiemensen werden gerapporteerd. De kwaliteit 
van deze aangiftes was goed, wat geleid heeft tot 100% vervolging.   
Reccino Van Lommel deelt mee dat het vertrouwen in politie is afgenomen. Wanneer mensen een aangifte wilden 
doen, moest men een afspraak maken en werd dit soms niet ernstig genomen. 
Marleen Hellemans antwoordt dat er wordt ingezet om het vertrouwen op te krikken. Er worden gespecialiseerde 
mensen aan het onthaal geplaatst. Aan dringende aangiftes wordt meteen vervolg gegeven. Indien het niet dringend 
is, wordt er een afspraak gemaakt met de burger. 
Reccino Van Lommel deelt mee dat het belangrijk is om wijkagenten zo dicht mogelijk bij de burger te krijgen. Er was 
in het verleden veel verloop. Een wijkagent moet gekend en aanspreekbaar zijn. Hoe ziet men dat in de toekomst? 
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Marleen Hellemans antwoordt dat er ingezet wordt op het selecteren van wijkagenten die wijkagent willen zijn. 
Wijkagent is men voor de komende 10 – 15 jaar. Alleen zo kan men wijkwerking initialiseren.  
Reccino Van Lommel vraagt, in verband met de kaderuitbreiding, wat het huidige verschil is in VTE’s. 
Marleen Hellemans antwoordt dat dat 10% is, wat een mooi begin is, welke zit in de ondersteunende diensten.  
Reccino Van Lommel vraagt of dat een kwestie is van budgetten. 
Paul Van Miert antwoordt dat er in het verleden is geïnvesteerd in de aankoop en onderhoud van camera’s. In 
principe zou het korps moeten bestaan uit 409 VTE’s. Nu bestaat dit uit 304 VTE’s. De korpschef had gevraagd om 
dit uit te breiden met 54 VTE’s. Omwille van de crisis heeft men hier niet aan kunnen voldoen. Maar als politiecollege 
beseft men dat men geen dienstverlening kan geven als de nodige manschappen niet geleverd kunnen worden. 
Daarom is er voorgesteld om de helft van het gevraagde personeelsaantal aan te vullen. De volgende legislatuur zit 
men opnieuw aan de tafel en wordt het volledig gevraagde personeelsaantal aangevuld.  
Achraf El Yakhloufi vraagt of het voor de burger makkelijker wordt om bij de politie terecht te kunnen met een 
aangifte of dat het werken op afspraak gaat blijven. 
Marleen Hellemans antwoordt dat er een verschil gemaakt wordt in wat dringend is en wat niet. Dringende aangiftes 
worden meteen behandeld. 
Achraf El Yakhloufi geeft aan dat burgers een band moeten hebben met wijkagenten en dat er respect moet zijn en 
vraagt hoe de korpschef dit in de toekomst ziet en hoe dat in de praktijk wordt omgezet. 
Marleen Hellemans antwoordt dat er gezocht wordt naar het juiste profiel voor wijkagenten. De wijkagent moet in 
principe de wijkregisseur zijn.  
Achraf El Yakhloufi is zeer tevreden over de communicatie naar de burger toe. Hij ziet nieuwe innovatieve dingen en 
is daar blij om. 
Paul Moelans deelt mee dat het niet mogelijk is om via de website te zoeken naar een wijkagent.  
Marleen Hellemans antwoordt dat daar aan gewerkt wordt. Het zal de bedoeling zijn dat men, na het ingeven van 
een straat, kan zien wie de wijkagent is en hoe hij/zij bereikbaar is. 
Bart Voordeckers uit zijn appreciatie voor wat er gebracht wordt. Hij is bezorgd over de lage criminaliteitscijfers terwijl 
het onveiligheidsgevoel groot is. Eén van de grote problemen in dit verhaal is communicatie. Mensen weten niet welk 
gevolg er gegeven wordt aan hun aangifte waardoor ze denken dat de politie er niets mee doet. Op de politieraad 
werd er aangehaald dat men mensen ging aanstellen om feedback te geven naar de burger toe. Is dit al in gang 
gezet? 
Marleen Hellemans antwoordt dat dit in de loop van dit jaar wordt uitgerold. Deze mensen krijgen een lijst van de 
dispatching en zorgen voor de feedback naar de burger toe. 
Peter Segers vraagt wat de korpschef vindt van de schaalgrootte van onze zone. 
Marleen Hellemans antwoordt dat de grootte afhangt van het aantal inwoners dat men moet bedienen. Voor 130 000 
inwoners moet men een 400-tal mensen in dienst hebben. Bij deze ideale schaalgrootte kan er nog steeds 
persoonlijk en gecontroleerd gewerkt worden. De politie mag geen bedrijf worden. Haar mening is dat Turnhout nog 
zou kunnen uitbreiden. Onze afdeling die nu 7 korpsen telt, zou ideaal tot 3 samengevoegd kunnen worden. 
Peter Janssens vraagt of het aantal anonieme politiewagens zal uitgebreid worden om de pakkans te vergroten. 
Marleen Hellemans antwoordt dat men reeds beschikt over voldoende anonieme wagens. Tijdens de toelichting 
werd er gesproken over een semi-anonieme wagen. Voor deze wagen moet men een specifieke rijopleiding volgen 
omwille van het vermogen. Er zal gekeken worden of deze wagen voldoende kan renderen. Als dat het geval is, zal 
dit aantal uitgebreid worden.  
Reccino Van Lommel deelt mee dat voor agenten de job door de jaren heen veranderd is. Het respect voor de politie 
is sterk verminderd. De dag van vandaag zijn jongeren niet meer onder de indruk als ze worden tegengehouden.  
Marleen Hellemans antwoordt dat dit de reden is van de dalende motivatie. Bij interventies wordt er regelmatig 
geweld naar agenten vastgesteld, wat niet fijn werken is. Het constant uithollen van het statuut doet er ook niet goed 
aan. 
 
 

 
 

3. Toekomstvisie zonecommandant 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft de zonecommandant, Luc Faes, toelichting bij dit punt. 
Bart Voordeckers vraagt, als de kazerne zou verhuizen naar de site van de politie op de Noord-Brabantlaan, of de 
optie onderzocht is wat het effect zou zijn van een apart verkeerslicht dat enkel zou werken in geval van 
calamiteiten, waardoor vrijwilligers sneller op de kazerne zouden geraken en de brandweerwagen en/of 
ziekenwagen doorheen de middenberm zou kunnen doorsteken in plaats van te moeten omrijden langs het kruispunt 
Steenweg op Oosthoven.  
Luc Faes antwoordt dat het verhogen van de bezetting ‘s nachts ook een oplossing kan zijn.   
Peter Janssens verwijst naar een vraag die hij in het verleden gesteld heeft over het tekort van twee 
brandweermannen tijdens de nachtdienst en vraagt of er ondertussen al invulling is voorzien. 
Luc Faes antwoordt dat de bezetting ’s nachts bestaat uit vijf personen en één onderofficier. ’s Nachts moeten er in 
principe acht personen op dienst staan. Twee personen permanent op de ziekenwagen en zes personen permanent 
op de brandweerwagen. Momenteel zitten er twee personen op de ziekenwagen en drie personen op de 
brandweerwagen. Deze laatste kan enkel uitrijden als er drie personen opkomen, hetzij beroepspersoneel hetzij 
vrijwilligers, maar er hangt een kostprijs aan vast. Een uitbreiding van twee personen is dus nog niet mogelijk.  
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Reccino Van Lommel deelt mee dat er een bezorgdheid is bij het beroepskader qua verloning wanneer men wordt 
opgeroepen. Het verschil tussen het beroeps- en vrijwilligerskader wringt bij hem. In welke mate bestaat de 
mogelijkheid om dit in de toekomst gelijk te trekken? 
Luc Faes antwoordt dat ook zij voorstander zijn om dit gelijk te trekken maar dat het niet mogelijk is omdat dit te 
maken heeft met de statuten. Dit probleem stelt zich in alle gemengde posten, zoals Turnhout en in de toekomst ook 
Hoogstraten. Een volledige beroepspost, zoals Antwerpen, heeft dit probleem niet. Het gevolg is dat veel 
beroepsbrandweermannen zich na de uren minder beschikbaar stellen. 
Jan Van Steenbergen vraagt wat de reden is van het gestaag stijgen van de ziekenwageninterventies terwijl de 
verkeerssituatie praktisch onveranderd is gebleven.  
Luc Faes antwoordt dat het aantal ziekenwageninterventies is gestegen sinds de hervorming van de kostprijs naar 
60 euro. Zulke interventies voelen bij de manschappen aan als taxiritten. 
Gert Bax voegt toe dat het jaar 2002 2200 ziekenwageninterventies telde. Daarna stelde men een stijging van 5% 
per jaar vast omwille van de stijging van het bevolkingsaantal. In 2020 werd er een dip gemaakt tijdens Covid omdat 
het Rode Kruis deze ritten overnam. Na 2020 stelde men een veel hogere stijging vast omwille van de verminderde 
zelfredzaamheid van mensen.  
Jan Van Steenbergen stelt vast dat er zowel op maandag als in het weekend een bezetting is van vijf personen en 
vraagt waarom dat aantal in het weekend niet hoger ligt. 
Luc Faes antwoordt dat er een constante bezetting is van vijf personen. 
 
 

 
 

4. Toelichting individueel financieel profiel Belfius 2022 - cijfers 2021 
 
Toelichting 
Elk jaar maakt Belfius Bank een individueel financieel profiel op basis van de de open data van het agentschap 
binnenlands bestuur. In dat profiel wordt het lokaal bestuur Turnhout (Stad en OCMW) vergeleken met een 
referentiecluster (de centrumsteden uitgezonderd Antwerpen en Gent), de provincie en het gewest voor het jaar 
2021 en wordt de evolutie van de financiële toestand zichtbaar gemaakt tussen de jaren 2017 en 2021. De cijfers 
"2021" zijn de jaarrekeningcijfers en de cijfers "budget 2022" zijn de cijfers bij AMJP 4-2022 (GR juni 2022). 
Het individueel financieel profiel bestaat uit zes grote onderdelen:  

• De algemene indicatoren 

• De exploitatierekening 

• Het resultaat en de financiële beleidsruimte 

• De schuld 

• De vooruitzichten en het ESR-vorderingensaldo 

• De investeringen en het patrimonium 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Pascale Schepers (Belfius) toelichting bij dit punt. 
Bart Voordeckers geeft aan dat het interessant zou zijn om de cijfers te hebben op niveau stadsregio in vergelijking 
met andere centrumsteden. 
Pascale Schepers antwoordt dat deze studie gemaakt kan worden maar dat daar een kostprijs tegenover staat. 
Bovendien moeten de gemeenten die deel uitmaken van de studie op de hoogte gebracht worden of akkoord gaan. 
Er zullen een aantal berekeningen nodig zijn om de juiste vergelijkbaarheid te krijgen.  
Reccino Van Lommel vraagt of men het volledige rapport kan ontvangen. 
Francis Stijnen antwoordt dat het volledige rapport zal toegevoegd worden aan het verslag. De gegevens in het 
financieel profiel moeten met de nodige voorzichtigheid bekeken worden. Het is belangrijk om de achterliggende 
verhalen te kennen zodat er geen foutieve conclusies getrokken worden. 
 
 

 
 

5. Evaluatie inkomsten algemene belasting op economische bedrijvigheid 
 
Toelichting 
De inkomsten van de algemene belasting op economische bedrijvigheid (ABEB) worden geëvalueerd ten opzichte 
van de inkomsten van de voormalige belastingreglement voor ondernemingen inzake drijfkracht, algemene 
dienstenbelasting bedrijven, gevaarlijke, ongezonde en hinderlijke inrichtingen (klasse 1), publieke toegankelijke 
ruimten, toeristische logies en vertoningen & vermakelijkheden. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Anke Hendrickx toelichting bij dit punt. 
Reccino Van Lommel vraagt of moeder-dochtervennootschappen die op hetzelfde adres zijn gevestigd tweemaal 
hetzelfde moeten betalen. 
Anke Hendrickx antwoordt dat als zij op hetzelfde adres gevestigd zijn dit verdeeld wordt. Men moet in dat geval 
aangeven welk aandeel van de grondoppervlakte zij gebruiken. Het minimum te betalen bedrag is steeds 90 euro. 
Bart Voordeckers stelt vast dat er in dit belastingsysteem twee duidelijke verliezers zijn, namelijk de grote bedrijven 
zonder industriële activiteiten en anderzijds de kleine vennootschappen. Hij vraagt of de oefening gemaakt kan 
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worden om na te gaan of de verhoging van 60 euro naar 90 euro geen te forse verhoging was. Wat zou het 
bijvoorbeeld betekenen om dit aan te passen naar 75 euro? 
Francis Stijnen antwoordt dat men dit gaan bekijken. Anderzijds werd het bedrag van 60 euro al lang gehanteerd. 
Zelfs met het toepassen van indexeringen op dat bedrag kom je nog hoger uit dan 75 euro. 
 

 
 

6. Overdracht wegenis- en infrastructuurwerken Hoveniersstraat - Heggepad 
 
Toelichting 
De wegenis- en infrastructuurwerken, vormende een deel van de Hoveniersstraat en Heggepad zijn definitief 
opgeleverd en kunnen aanvaard worden voor opname in het openbaar domein van de stad. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Paul Van Miert toelichting bij dit punt. 
 
 

 
 

7. Nerostraat - onderhandse verkoop strookje grond ikv ontwikkeling Heizijdse Velden 
 
Toelichting 
Voor de realisatie van de goedgekeurde rooilijn in de verkaveling Heizijdse Velden wordt een strookje openbaar 
domein gedesaffecteerd en onderhands overgedragen naar de aangelande. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Paul Van Miert toelichting bij dit punt. 
 
 

 
 

8. IR 1 – Vraag van raadslid van raadslid Achraf El Yakhloufi: Bodycams 
 
Toelichting 
Ik heb vernomen dat de politiezone regio Turnhout een aantal bodycams gaat aankopen of aangekocht heeft. We 
zien in verschillende politiezones onder andere politiezone Mechelen-Willebroek, politiezone Bilzen-Hoeselt-Riemst 
& de politiezone Minos een implementatie van bodycams, die voltijds gedragen en opgezet worden. De politie 
gebruikt deze omdat: 

• het aantal geweldsincidenten tegen politieagenten daalt door een ontradend effect(de veiligheid van de 
agenten) 

• tussenkomsten bij geweldsincidenten de-escaleren (betrokkenen kalmeren). Houding van burgers is anders 
bij het gefilmd worden 

• minder klachten worden ingediend over het optreden van politieambtenaren. 

• ingediende klachten kunnen beter worden onderzocht en dit zorgt voor een betere juridische duidelijkheid. 

• het vertrouwen van de bevolking in haar politiedienst vergroot. 

• de opgenomen beelden helpen om processen-verbaal te vervolledigen en als voorbeeld bij training en 
opleiding. 

Aangezien er toch een aantal goede argumenten zijn voor zowel de politie als burgers om een bodycam te gebruiken 
stel ik jullie de volgende vragen:  

• Klopt het dat er Bodycams zijn aangekocht? En hoeveel zijn er aangekocht? 

• Wanneer worden deze in gebruik genomen? 

• In welk kader zijn deze bodycams aangekocht en zijn deze permanent of is dit een tijdelijk project. 

• Zijn er evaluaties gepland en kunnen wij als commissie hiervan op de hoogte gehouden worden? 
 
Notulen 
De korpschef, Marleen Hellemans, geeft toelichting bij dit punt. 
Marleen Hellemans antwoordt dat het politiekorps sinds 2018 beschikt over bodycams welke in 2019 in gebruik zijn 
genomen. Er zijn voldoende bodycams om twee opeenvolgende shiften te voorzien. Deze bodycams zijn verplicht te 
gebruiken tijdens interventies, in het kader van veiligheid voor eigen mensen en om discussies uit te sluiten, en 
moeten verplicht constant gedragen worden. Elke bodycam is gekoppeld aan een persoon. Alle beelden, die enkel 
bekeken kunnen worden door de persoon zelf of door een overste, worden 30 dagen lang bijgehouden. Tijdens 
interventies is het verplicht dat de burger steeds geïnformeerd wordt dat er gefilmd wordt.   
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9. Punten gemeenteraad en raad voor maatschappelijk welzijn 
 
Notulen 
Paul Van Miert en Francis Stijnen overlopen de agenda van de gemeenteraad en de raad voor maatschappelijk 
welzijn. 
 
 

 
 

9.1. Aanbestedingsdossier Open Stadsatelier 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geven Peter Van den Heuvel en Bart Hollevoet toelichting bij dit punt. 
Peter Segers vraagt hoe groot de kans is dat deze organisaties aan een budget van 1.8 miljoen geraken daar het lijkt 
dat dit niet de meest kapitaalkrachtige organisaties zijn. 
Bart Hollevoet antwoordt dat de raming van 1.8 miljoen is opgemaakt op basis van de huidige plannen. Er is eerst 
een globaal plan opgemaakt waarna er een splitsing gemaakt is tussen fase 1 en fase 2. Fase 1 bestaat uit alles wat 
wettelijk noodzakelijk is naar isolatie toe en wat technisch nodig is. In dit plan zit ook een Engels verdiep ingewerkt 
dat zorgt dat de kelder rechtstreeks in contact wordt gebracht met de buitenomgeving. Dit kan later ook gebeuren 
vanaf het moment dat de financiële draagkracht er is. 
Francis Stijnen voegt toe dat het ook minder dan 1.8 miljoen kan zijn. Men is vertrokken vanuit het standpunt dat het 
gebouw eigendom is van de Stad waarbij de Stad een zekere verantwoordelijkheid draagt. De basisrenovaties zullen 
daarom uitgevoerd worden maar de volgende fase zal moeten gebeuren afhankelijk van de invulling die er komt. De 
organisaties zullen hierin begeleid worden maar uiteindelijk zullen zij dit wel financieel rond moeten krijgen. 
 
 

 
 

10. Uit het college 
 
Notulen 
Er werden geen extra punten aangebracht. 
 
 

 
 
Yannick Glassée 
Commissiesecretaris 


